
Zápis ze zasedání výboru České diabetologické společnosti ČLS JEP 
dne 19.9.2023 v Praze 

 
Přítomni: MUDr. Barbora Doležalová, MUDr. Vladimíra Fejfarová, Ph.D., MUDr. Milan Flekač, 
Ph.D., prof. MUDr. Alexandra Jirkovská, CSc., prof. MUDr. Martin Prázný, CSc., Ph.D., MUDr. 
Marcela Szabó, prof. MUDr. Jan Škrha, DrSc., MBA, MUDr. Jan Šoupal, Ph.D., prof. MUDr. 
Zdeněk Šumník, Ph.D., MUDr. Jitka Zemanová.  
 
Omluveni: prof. MUDr. Terezie Pelikánová, DrSc., prof. MUDr. Milan Kvapil, CSc. 
 
Revizní komise: MUDr. Alena Adamíková, Ph.D., MUDr. Jozefína Štefánková, Ph.D. 
 
Omluven: MUDr. Zdeněk Jankovec, Ph.D. 
 
Zasedání řídil předseda výboru ČDS ČLS JEP prof. M. Prázný. 
 

1. V úvodu byl schválen zápis jednání z minulého zasedání výboru ČDS a také byl 
hlasováním vyjádřený souhlas se zápisem přílohy č. 1 zápisu ze zasedání výboru ze dne 
13.6.2023 (pravidla finančního odměňování ČDS). 
 

2. Zpráva o činnosti předsedy ČDS:  
 

a. Projekt zapojení nutričních terapeutů/tek do systému diabetologické péče v rámci 
ambulancí. Jedná se o koncept tzv. rozšířených diabetologických ambulancí, v ČR 
jich pravděpodobně vznikne cca 80 a jejich přidaná hodnota bude ve spolupráci 
ošetřujícího lékaře s nutričním terapeutem. Diskutovány byly ekonomické aspekty 
projektu z pohledu ambulantního diabetologa, metodika zapojení nutričního 
terapeuta do péče v ordinaci odb. diabetologie schválená VZP a také podmínky pro 
nasmlouvání, poskytování a vykazování péče nutričního terapeuta (odb. 916). 
Výbor souhlasil s rozesláním informací lékařům mailingem.  

b. Certifikovaný kurz pro nutriční terapeuty: potřeba kurzů souvisí s výše uvedeným 
zapojením NT. Výbor souhlasí se zahájením certifikovaných kurzů pod ČDS a sekcí 
nutričních terapeutů ČAS s realizací od letošního roku. Tyto kurzy budou zaměřeny 
na osoby s DM 2. typu. 

c. Senzorové technologie pro osoby s DM léčené IIL obecně. Předseda výboru 
informoval o průběhu dosavadních jednání s plátci, zatím stále není uzavřena 
otázka výše úhrady senzorů na pacienta/rok, resp. doplatků pro pacienty. Výbor 
vzal informace na vědomí 

d. RBP zdravotní pojišťovna požádala ČDS o záštitu nad projektem na prevenci před 
DM – preDIA. Jedná se o projekt časného záchytu, časné intervence, vč. nutriční, 
využití senzorových technologií v časné fázi DM 2. typu, resp. u osob 
s prediabetem. Výbor nesouhlasí se záštitou nad tímto projektem RBP. 

e. Návrh novely zákona o elektronizaci zdravotnictví, výbor diskutoval v obecné 
rovině, nebyly formulovány žádné připomínky. Předseda vyzval členy výboru, aby 
v případě připomínkování odeslali připomínky do 10. října 2023. 



f. Výpadky léků. Výbor byl vyzván ke stanovení tzv. kritických léků pro daný obor. Za 
kritické považuje výbor inzulínové přípravky.  

g. Předseda informoval členy výboru o žádosti k navázaní spolupráce s portálem 
doktor.cz. Výbor vzal informace na vědomí a nesouhlasí se spoluprací s tímto 
portálem. 

h. Předseda informoval členy výboru o stížnosti člena ČDS na vysokou finanční 
regulaci v rámci soukromé praxe. Výbor vzal na vědomí a nebude nijak vstupovat 
do jednání mezi konkrétního poskytovatele a plátce. 

i. Národní kardiologický plán. ČDS nepřipomínkovala tento dokument. Výbor vzal na 
vědomí. 

j. ČIS, blok České diabetologické společnosti na konferenci. Nominováni byli: MUDr. 
Jan Škrha, Ph.D. (téma: DKA), doc. MUDr. Denisa Žďárská, Ph.D. (téma: 
Multimorbidita) a prof. Prázný (téma: Nové možnosti v diabetologii). Výbor 
souhlasí. 

k. Jednání na MZ ČR: projekt národního centra telemedicíny – složka kardiologie, 
diabetologie, psychologie, rehabilitace a chirurgie. Zapojí se několik center. Za 
diabetologii: diabetologické centrum VFN a IKEM. 

l. Webinář o očkování a Covid-19 organizovaný ČLS JEP. Výbor souhlasí se zasláním 
pozvánek lékařům členům ČDS. 

m. Konference LIFMAT 2023 (moderní technologie v medicíně) po záštitou ČLS JEP. 
Výbor souhlasí s rozesláním pozvánek členům ČDS. 

n. Webové stránky diab.cz: nový formát webových stránek. Výbor souhlasí s výpovědí 
smlouvy dosavadnímu poskytovateli a postavením nové smlouvy. 

 
3. Sekce a PS ČDS: 
 

A. Zpráva o činnosti OSAD (MUDr. Marcela Szabó) 
 
1. Aktuálně se často řeší rozdílný přístup pojišťoven k nasmlouvání screeningu DR 

v ambulanci diabetologa. 
2. Regulace pojišťoven se z větší části daří snížit odůvodněním vypracovaných 

poskytovateli. 
3. Běží tvorba úhradové vyhlášky na MZČR, zatím není konečný návrh. 

 
 

B. Podiatrická sekce (MUDr. Vladimíra Fejfarová, Ph.D.)  

1. Kulatý stůl podologie: plánuje se certifikovaný kurz pro pedikérky a budou 
nastaveny kontroly kvality poskytovaných služeb v této oblasti. Problematika 
vzdělávání obecných podiatrů (vytvoření curricula, projektu vzdělávání, stanovení 
kompetencí nové odbornosti). 

2. Zveřejnění informace pro diabetology ohledně proplácení pedikúr pacientům 
s DM zdravotními pojišťovnami. 

3. 2 x ročně vychází POSEL pro členy ČDS. Výbor souhlasí s mailingem i pro členy 
Slovenské diabetologické společnosti. Výbor souhlasí s finančním příspěvkem pro 
as. Piťhovou v souladu s pravidly finančního odměňování ČDS. 



4. Výkon na stanovení palcových tlaků (TBI) – v plánu jednání na MZ ČR v prosinci 
2023, žádost o sdílení POCT CRP s odborností PLDD. V plánu je výkon pro 
tenotomie-vytvoření nového výkonu pro podiatrické ambulance. Výbor souhlasí 
se všemi aktivitami ohledně výkonů v podiatrii. 

5. Dotazníkové šetření zaměřené na metodiku používanou k detekci diabetické 
neuropatie v ambulantní sféře. Výbor byl seznámen s výsledky dotazníkového 
průzkumu. V plánu je publikace výsledků a update doporučení pro DM neuropatii, 
resp. koncept dvoustupňového vyšetřování neuropatie. 

6. Vznikla subkatedra IPVZ ortoprotetiky. 
7. Pracovní skupina pro léčbu kmenovými buňkami. Cílem je najít metodiku 

zpracovávání KB, práce na úpravě analytického certifikátu tak, aby bylo více 
dostupné v rámci ČR. 

8. Volby do výboru PS. Výbor souhlasí s elektronickými volbami v r. 2024 a zaslání 
informací členům podiatrické sekce ČDS. 

9. Audity kvality péče. Výbor souhlasí s prodloužením auditů podiatrických 
ambulancí, vnějších i vnitřních, na 3 roky.  

10. Edukační materiály pro podiatrii pro Slovenskou diabetologickou společnost. 
Výbor souhlasí s poskytnutím materiálů pro SR a úhradou v souladu s pravidly 
finančního odměňování ČDS. 

11. DSFG – organizace zasedání v Praze v roce 2025, kdy bude probíhat EASD ve 
Vídni. Byl osloven sekretariát DSFG s žádostí o uspořádání konference v ČR. 

 
C. Technologická sekce (MUDr. Jan Šoupal, Ph.D.) 
1.  Screening DR v ambulanci diabetologa: VZP upravila výkon - změna podmínky 

certifikace ze třídy II na třídu I. 
2. Pravidla pro uspořádání kurzů ČDS pro CGM. Dr. Šoupal představil pravidla, výbor 

vzal na vědomí a vyslovil souhlas. Pravidla jsou přílohou č. 1 zápisu ze zasedání. 
 

 

D. Zpráva o činnosti psychologické sekce (MUDr. Josefína Štefánková, Ph.D.) 
 
1. Pilotní kurz Komunikace v ambulanci diabetologa byl přesunut na začátek roku 

2024. Výbor vzal na vědomí. 
2. Psychodny budou v březnu 2024, žádost o finanční podporu pro organizování – 

schváleno výborem ve výši 50 tisíc Kč. 
 

 
4. Ekonomika:  

Aktuální přehled hospodaření referovala MUDr. Jitka Zemanová. Výbor vzal na 
vědomí. 

 
 
5. Různé: 

a. Úprava vyhlášky č. 397/2020 Sb. o vzdělávání v základních kmenech lékařů pro 
základní kmen interní. Výbor vzal na vědomí. 



b. Žádost prof. Jirkovské o záštitu nad konferencí Syndrom diabetické nohy 7. června 
2024 a příspěvek na zahraničního hosta ve výši 30 tis. Kč (Dr. Prashanth Vas z 
Londýna, spolupracovník prof. Edmondse, člen Výboru DFSG). Výbor souhlasí s 
příspěvkem a záštitou ČDS. 

c. Projekt CarDia. Prof. Martin Haluzík referoval o projektu. Součástí jsou registry 
pacientů, vč. registrů pacientů s DM 1. typu. Registry jsou financovány tímto 
projektem. Data možno exportovat do jiných registrů a k využití při jednáních 
s plátci atd. Výbor vzal na vědomí. 

d. Schváleny termíny dalších zasedání výboru ČDS: 28.11.2023, 27.2.2024, 24.4.2024, 
18.6.2024 a 24.9.2024. 

 
6. Nová pracoviště, noví členové ČDS ČLS JEP.  

a. žádost o registraci edukačního pracoviště pro Endokrinologický ústav (IČP 01001882 - 

diabetologie). Výbor souhlasí. 

b. schváleni noví členové ČDS: 

MUDr. Anna Frühaufová, 1991, FN Motol – Odd. primární péče, ČDS 

MUDr. David Kunc, 1997, Nemocnice AGEL Nový Jičín a.s., ČDS 

MUDr. Anne Shenali Amaratunga, 1993, Pediatrická klinika 2. LF UK a FNM, ČDS + SEKCE: 

dětská diabetologie 

MUDr. Eva Papežová, 1983, Diabetologické centrum, Interní gastroent. klinika FN Brno, 

SEKCE: diabetes a těhotenství, technologická 

MUDr. Petra Karnosová, 1985, II. Interní klinika, FN Plzeň, ČDS 

MUDr. Klára Pekařová, 1997, III. interní klinika-nefrologická, revmatologická a 

endokrinologická, Olomouc, ČDS 

Kateřina Langerová, 1974, Diabetologická ambulance, MMN, a.s., ČDS + SEKCE: podiatrická 

 

 

V Praze dne 20.10.2023 

Zapsal MUDr. Milan Flekač, Ph.D. 

 


